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    Lycia  - Phaselis. Stater, 4th cent. BC. Obv. Prow of galley right decorated with a dolphin right. Rev. ΦAΣ. Stern of galley left. ...             Read more
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                                                        Description                                                

                                                

                                                
                                                
                                                                                                                        
                                                                        Lycia  - Phaselis. Stater, 4th cent. BC. Obv. Prow of galley right decorated with a dolphin right. Rev. ΦAΣ. Stern of galley left. Heipp-Tamer Series 6, unlisted variety; Triton XIX, 260 (same obv. die); CNG 100, 1525 (same obv. die). AR. 10.39 g. 
AU toned 
The port of Phaselis was the object of great envy due to its exceptional geographical location in southern Asia Minor. Founded in 690 BC by the Rhodian settlers, the powerful Lycian city passed under Persian control in the mid-6th century. Liberated at the same time as the rest of Lycia by Cimon of Athens in 469, it would then fall under the domination of the Great King. Alexander the Great renders its independence in 333. It was afterwards under the control of the Ptolemies, then from 197 under the Seleucids, and the Rhodians in 190. In 150, it joined the Lycian confederation before being attached to the Roman Empire in 43 AD. 
Its privileged location on the maritime route linking Greece to Syria, then to Palestine and to Egypt brought it comfortable revenues. Its wealth, if we believe Herodotus, was augmented by piracy, an activity regularly practiced by its inhabitants. 
 
Par son exceptionnelle position géographique au sud de l’Asie Mineure, le port de Phaselis est l’objet de toutes les convoitises. Fondée en 690 av. J.-C. par des colons rhodiens, la puissante cité lycienne passe au milieu du VIe siècle sous contrôle perse. Libérée en même temps que le reste de la Lycie par Cimon d’Athènes en 469, elle retombe rapidement sous la coupe du Grand Roi. Alexandre le Grand lui rend sa liberté en 333. Elle est ensuite sous le contrôle des Lagides puis, à partir de 197, sous celui des Séleucides et de Rhodes en 190. En 150, elle rejoint la confédération lycienne avant d’être rattachée à l’Empire romain en 43 de notre ère. 
 
Sa situation privilégiée sur la route maritime reliant la Grèce à la Syrie, puis à la Palestine et à l’Egypte, lui apporte de confortables revenus comme le montre ce superbe statère, richesse accentuée si l’on en croit Hérodote par la pratique régulière de la piraterie par ses habitants.                                                                
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